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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med den ændring at punkt 7.2. blev behandlet 
før 7.1 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 16. juni 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 16. juni 2022 blev godkendt 

på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Studienævnsformanden gennemgik den feedback, som 

Studievejledningen ved Humaniora har givet på Negot.’s 

studiestartsprogram 2022. Studienævnet drøftede i den forbindelse 

studiestartsprocessen herunder rolle- og ansvarsfordeling mellem 

Studievejledningen på Humaniora (der er ansvarlig for oplæring af tutorer) 

og studienævnet (der skal godkende studiestartsprogrammet). 

Studienævnet bemærkede den korte tidsfrist mellem stillingsopslag og 

ansøgningsfrist samt mellem tutoransættelse og -kursus. Feedback til 

studiestartsprogrammet kommer på et sent tidspunkt i forhold til 

implementering, og processen kan med fordel igangsættes tidligere.  

 

Formanden oplyste videre, at han for nyligt har sendt en reminder ud til årets 

tutorer og rustursarrangører om fortsat at huske på SDU’s 

studiestartskodeks, herunder at sociale og faglige aktiviteter skal være 

inkluderende. Dette også set i lyset af ny undersøgelse fra EVA om 

studiestarten på videregående uddannelser.  
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Didde Møller Lauridsen oplyste hertil, at hun som en af årets tutorer kan 

forsikre, at alle Negot.’s studiestartsaktiviteter er inkluderende, og at der er 

taget højde for forrige års feedback på studiestarten.  

 

3.a.2. Formanden orienterede om årets optag på Fakultetet, hvor der ses et 

betydeligt fald i både bachelor- og kandidatoptag.  

 

3.a.3. Formanden oplyste, at adgangskravet på 10 ECTS inden for økonomi 

til KA negot.-uddannelsen fjernes fra og med optaget i september 2023. 

Dette som led i studienævnets beslutning den 16. juni 2022. Formanden 

opfordrede til, at studienævnet monitorerer effekten af ændringen.  

 

3.a.4. Fakultetet har indkaldt til ændringer til studieordninger 2023, og 

Negot. er et af de studier, der har en tidlig deadline for indsendelse af 

ændringer. Der er planlagt større ændringer af HUM-delen på BA 

negot.uddannelsen, både på tysk- og engelskretningen, og formanden 

spurgte derfor Klaus Geyer og Christian Heyde-Petersen om, hvor langt 

man er nået i processen i hhv. det tyske og engelske fagmiljø. Begge 

svarede hertil, at man er godt i gang med at oprette nye 10 ECTS-fag, og at 

der er faglig opbakning til arbejdet hermed.   

 

3.a.5. Der er kommet ny procedure for planlægning af undervisningen E23, 

herunder godkendelsesproces for implementering af ny valgfagsforordning, 

hvor studienævnet nu skal indkalde forslag til egne valgfag på HUM-delen. 

Indkaldelsen vil snarest blive sendt ud til involverede fagansvarlige.  

 

3.a.6. Fakultetet indkalder indstillinger af navne på studerende fra 

humanistiske uddannelser, der har udvist særligt talent i foråret 2022. Frist 

for indsendelse af indstilling er 31. august 2022.  

 

3.a.7. Formanden orienterede om tidlige tanker til lancering af Instagram – 

Takeovers. Der arbejdes henimod at lave flere faglige Takeovers, der skal 

komme i et konstant flow. Instagram-profilen er studiets, og ”den gode 

fortælling” om Negot.-studiet skal bruges strategisk, også i forhold til 

rekruttering. Det vil fremover være de faglige vejledere, der holder snor i 

Instagram-Takeovers.  

 

3.a.8. Start-up i egen virksomhed skal være en mulighed på Negot.-

uddannelsen, og formanden anmodede Christian Heyde-Petersen om at 

orientere nævnet om arbejdet hermed.  

 

Christian Heyde-Petersen fortalte, at han ser en stigende efterspørgsel fra 

studerende, der enten er i gang med at lave deres egen virksomhed, eller 

som brændende ønsker det. Han har derfor holdt flere møder med 

interessenter, heriblandt SDU RIO, der tilbyder at stille entrepreneurlabs til 

rådighed for de studerende. Her kan de studerende dele kontor med andre 

og få hjælp og sparring til deres start-up. Hvor meget de studerende bruger 
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SDU RIO skal være op til den enkelte studerende. Der ønskes en struktur, 

der ikke er alt for rigid eller bundet op af for mange regler.  

 

Formanden ønskede at viderebringe studienævnet, at Christian Heyde-

Petersen fremover alligevel kommer til at vejlede specialestuderende på 

Negot. Selvom studielektorer ifølge den nye stillingsstruktur ikke må være 

specialevejledere, så er der lavet en vejleder/bivejleder-konstellation, der 

tillader det for Negot.’s vedkommende.  

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen oplyste, at Negot.’s samarbejder med 

virksomheder i forbindelse med praktikaftaler muligvis udvides med 

Bestseller.   

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 30 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

6.1 Studienævnet behandlede høring om strategi for onlineundervisning, 

herunder det medsendte udkast af hvilket bl.a. fremgår: Online 

undervisning, hvor det giver fagligt og pædagogisk mening, medfører 

fleksibilitet, øger muligheden for stordrift, også på tværs af campi, men bør 

begrænses på 1. og 2. semester af bacheloruddannelser og på 1. semester 

af kandidatuddannelser af hensyn til de studerendes dannelse af sociale 

relationer. Et opmærksomhedspunkt er skemalægningen, når der 

planlægges både fysisk og online undervisning samme dag.  

 

Christian Heyde-Petersen oplyste indledningsvist om sin inhabilitet, fordi 

han som medlem af IT-udvalget indgår i den arbejdsgruppe, der har 

udarbejdet udkastet. 

 

Studienævnet havde herefter en drøftelse af online undervisning som 

undervisningsform, herunder delte de enkelte medlemmer deres erfaring 

hermed.   

 

Ditte Møller Lauridsen bakkede op om forslag til at gøre online undervisning 

muligt i det omfang, det lader sig gøre. Hun fortalte, at hun selv har haft 

rigtig god erfaring med denne form for undervisning, også hybrid.  

 

Klaus Geyer påpegede, at der er stor forskel mellem fysisk og online 

undervisning. Især den hybride undervisning skaber mere arbejde for 

underviser, der kan have sværere ved at inddrage de studerende. 
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Derudover kræver det teknisk fortrolighed og for undervisers 

vedkommende, at der tages hensyn til helt praktiske forhold som 

reservation af Wall-E’s, der skal hentes og bringes.    

 

Studienævnet fandt samlet set at kunne imødekomme høringen. Online 

undervisning øger fleksibiliteten, og kan være et godt alternativ til fysisk 

undervisning i fag, hvor det fagligt og pædagogisk giver mening. Flere af 

studienævnets medlemmer fandt det positivt, at der også er tænkt 

fleksibilitet ind i forhold til, at det står det enkelte studie frit for at 

tilrettelægge undervisningen. Således vil det på Negot. blive studienævnet, 

der tager stilling til online undervisning i forbindelse med godkendelse af 

skema, og studieleder i samarbejde med studiesekretariatet, når der skal 

gives dispensation i enkeltsager. Formanden vil indsende svar på høringen.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnet behandlede høring vedrørende forslag til sideomfang for 

speciale og masterprojekt ved flere studerende samt omfang af vejledning 

for flere studerende ved bachelorprojekt, speciale og masterprojekt. 

Studienævnet godkendte høringen.   

7.2 Studienævnet godkendte ændringer i fagbeskrivelse for 

Bachelorprojekt, der vedrører justering af sideomfang, så det følger 

Vademecum 2023. 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1. Formanden orienterede om statusmøde for Uddannelsesberetningen 

2022, og gennemgik derefter udkast til handlingsplan for BA og KA Negot. 

Med få rettelser godkendte studienævnet udkastet.   

 

8.2. Studienævnet gennemgik Censorrapporter Negot. 0921-0222. 

Studienævnet bemærkede, at link til fagbeskrivelser fremsendes ved 

censorbestilling. Her angives også kontaktoplysninger til eksaminator 

således, at eventuelle spørgsmål til eksamensopgave m.m. kan afklares 

mellem censor og eksaminator. Studienævnet fandt derfor, at kritikpunktet 

er fejlplaceret.   

 

8.3.  Studienævnet drøftede overordnet punkter til dagsorden til 

aftagerpanelmødet. En færdig dagsorden vil blive udarbejdet på et senere 

tidspunkt.  

 

9. Andre sager til behandling 

1. Studienævnsformanden gennemgik brev fra Rektor om 

midtvejsevaluering vedrørende medbestemmelse og medinddragelse.  

Studienævnet havde ingen bemærkninger ud over at fremhæve, hvor vigtigt, 

det er med en skarp kommunikationsindsats inden valget.  
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10 Eventuelt 

Intet til punktet.  

 

 
Mødet sluttede kl. 14:00.  
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


